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Protokół Nr 38/2023 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, które odbyło się 21 sierpnia 2023 r.  

w godz. 13.00-14.00 w trybie stacjonarnym.  

Zawiadomienie o posiedzeniu stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Obrady prowadził Przewodniczący Komisji – Paweł Krakowiak.  

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji oraz goście zgodnie z załączoną listą 

obecności (zał. nr 2). 

Porządek obrad: 

1. Skarga dotycząca działalności Zarządu Województwa Świętokrzyskiego i Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego.  

2. Projekt uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy  

z Radną Województwa Świętokrzyskiego.  

3. Sprawy różne.  

Ad. 1 

Paweł Krakowiak Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie i przybliżył treść skargi 

złożonej przez A.S na działania Zarządu Województwa Świętokrzyskiego i Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego, a następnie przekazał głos Mec. Edycie Buckiej z prośbą  

o wyjaśnienie kwestii formalno-prawnych. 

Mecenas wyjaśniła, że skarga dotyczy dwóch aspektów i powinna być rozpatrywana zgodnie  

z właściwością przez sejmik w zakresie zaniechań zarządu i marszałka województwa oraz przez 

marszałka w zakresie zaniechań pracowników Biura Radców Prawnych UMWŚ.  

Ponadto, Mecenas podała, że kwestię pracy regulują Zarządzenie Nr 93/23 Marszałka 

Województwa Świętokrzyskiego z dnia 3 lipca 2023 r. w sprawie podziału obowiązków między 

Radców Prawnych oraz Zarządzenie Nr 50/23 Marszałka Województwa Świętokrzyskiego  

z dnia 4 kwietnia 2023 r. w sprawie zasad obsługi prawnej w Urzędzie Marszałkowskim 

Województwa Świętokrzyskiego w Kielcach, a także harmonogram obecności Radców 

Prawnych tut. Urzędu. 
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W związku z powyższym komisja zgodnie z właściwością przystąpiła do rozpatrywania skargi 

w zakresie zaniechań zarządu i marszałka województwa, zaś kwestie pracownicze zgodnie  

z właściwością zostaną przekazane na drodze uchwały do marszałka.  

W tym miejscu, obecny na posiedzeniu Mariusz Bodo, Sekretarz Województwa 

Świętokrzyskiego  zdementował podane w skardze rzekome zarobki radców prawnych, a także 

zaprzeczył, aby ktokolwiek nie przestrzegał regulaminu pracy. 

Radna Jolanta Tyjas zapytała o sposób podziału obowiązków między radców prawnych. 

Mec. Bucka odpowiedziała, że zasadą jest przeciwdziałanie konfliktowi interesu, zatem na 

przykład inny mecenas bierze udziału w ocenie wniosków o dofinansowanie z UE, a inny 

czuwa potem nad prawidłową realizacją projektów. 

Dalej Radny Grzegorz Banaś zapytał o skalę wyjść prywatnych w zespole Biura Radców 

Prawnych na tle innych departamentów. 

Na to sekretarz odpowiedział, że procentowo wygląda to zupełnie tak samo, jak wśród 

pozostałych pracowników urzędu. 

Na kanwie dyskusji, Przewodniczący Komisji odczytał projekt uchwały zawierający zapis, że 

skargę w części zarzutów dotyczących zadań i działalności Zarządu Województwa 

Świętokrzyskiego i Marszałka Województwa Świętokrzyskiego uznaje się za bezzasadną, zaś 

w części dotyczącej zarzutów wobec pracowników Urzędu Marszałkowskiego zgodnie  

z właściwością przekazuje się do marszałka. 

Komisja w wyniku głosowania bez uwag przyjęła projekt uchwały w tej sprawie. 

Zał. nr 3 wyniki głosowania.  

Ad. 2 

Paweł Krakowiak Przewodniczący Komisji wskazał, że wszystkie materiały w zakresie 

zwolnienia Radnej Agnieszki Buras zostały zamieszczone w systemie E-sesja, w związku z tym 

Mec. Mariusz Delipacy dopowiedział tylko, że sejmik zgodnie z prawem musi zająć 

stanowisko w tej sprawie. 
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Radna Jolanta Tyjas zadała pytanie, czy można coś zrobić z taką praktyką, skoro sytuacja się 

powtarza, podobnie jak to było wcześniej w przypadku Radnego Macieja Gawina.  

Radny Grzegorz Banaś wyraził zdanie, że Radna Buras została zwolniona w sposób formalnie 

niewłaściwy, jednak trzeba pamiętać, że czym innym jest mandat społeczny, a czym innym 

wypełnianie swoich obowiązków zawodowych, tym bardziej, że ostatnio doktryna wskazuje na 

nadmierne uprzywilejowanie radnych w stosunku do innych pracowników. 

Na to Radna Jolanta Tyjas podkreśliła, że mimo wszystko trzeba zdać o dobre standardy 

postepowania.  

W podsumowaniu Paweł Krakowiak stwierdził, że w tym przypadku i tak ze względu na 

uchybienia formalne zwolnienie odbyło się z naruszeniem prawa, w związku z tym odczytał 

projekt uchwały w sprawie odmowy wyrażenia zgody na rozwiązanie stosunku pracy z Radną 

Województwa Świętokrzyskiego. Członkowie komisji w wyniku głosowania przyjęli 

opracowany projekt uchwały.  

Zał. Nr 4 wyniki głosowania 

Ad. 3 

W sprawach różnych Marta Solińska-Pela, Dyrektor Kancelarii Sejmiku przekazała 

członkom komisji, że w przypadku procedowanej skargi kancelaria przekazała klauzurę RODO 

do Skarżącego, jednak list został zwrócony przez pocztę z adnotacja, że adresat nie odebrał 

przesyłki, niemniej jednak nie dało to podstaw do uznania iż jest to skarga anonimowa.                        

                                                                                       

 

                                                                                       Przewodniczący Komisji 

                                                                                               

                                                                                             Paweł Krakowiak  

 

 

 

Protokół sporządziła: Katarzyna Borek                                                                          


